


Wyniki imienne:
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło 

                  
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr XV/25 z sesji Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej odbytej w dniu 

19 lutego 2025 roku
4. Nieobecności radnych.
5. „Czas dla mieszkańców”. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał.
7. Interpelacje i zapytania.
8. Sprawozdanie za rok 2024 z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Środa Śląska.
9. Informacja z działalności spółki Średzka Woda w 2024 roku.
10. Informacja z działalności spółki Średzka Komunikacja Publiczna w 2024 roku. 
11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między sesjami.
12. Wolne wnioski i informacje.   
13.  Zakończenie sesji. 

Ad. 3.   Przyjęcie protokołu nr XV/25 z sesji Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej odbytej 
w dniu 19 lutego 2025 roku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski złożył  wniosek  o  przyjęcie  bez 
odczytywania protokołu nr XV/25 z sesji Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej odbytej w dniu 
19 lutego 2025 r., ponieważ żaden z radnych nie zgłosił do niego zastrzeżeń, który został 
przyjęty przez radnych przy: 
Za – 15
przeciw – 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

2



Ad.   4  .     Nieobecności  radnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że  w  dzisiejszej  sesji 
uczestniczą  wszyscy radni.

Ad.   5  .    „Czas dla mieszkańców”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad, a następnie zapytał 
czy są na sali  mieszkańców, którzy chcieliby zabrać głos? 
 
Wobec  braku  mieszkańców  na  posiedzeniu Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej 
Bielski  zamknął punkt obrad.

Ad. 6. Rozpatrzenie projektów uchwał.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad i zgłosił wniosek 
formalny o nieodczytywanie treści projektów uchwał, ponieważ Państwo Radni  otrzymali je 
w formie elektronicznej.  A ponadto projekty  zostały  opublikowane  przed dzisiejszą  sesją 
w Biuletynie Informacji  Publicznej oraz na portalu społecznościowy Gminy Środa Śląska. 
I każdy mógł się wcześniej zapoznać z ich treścią.

Wniosek  formalny  o  nieodczytywanie  treści  projektów  uchwał  zgłoszony  przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej Andrzeja Bielskiego został przyjęty przez radnych przy:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

1)  projekt  uchwały  nr  28/2025 –  zmieniający uchwałę  Nr  XIV/102/25  Rady  Miejskiej 
w Środzie  Śląskiej  z  dnia 29 stycznia  2025r.  w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” w Środzie Śląskiej ul. Daszyńskiego 16c
 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 28/2025 – zmieniający uchwałę 
Nr  XIV/102/25  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  z  dnia  29  stycznia  2025r.  w  sprawie 
szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  Dziennym  Domu  „Senior+” 
w Środzie Śląskiej ul. Daszyńskiego 16c:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr   XVI  /  123  /2  5    zmieniającą uchwałę Nr 
XIV/102/25  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  z  dnia  29  stycznia  2025r.  w  sprawie 
szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  Dziennym  Domu  „Senior+” 
w Środzie Śląskiej ul. Daszyńskiego 16c.

2) projekt uchwały nr  29/2025 – w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy Domowej dla Gminy Środa Śląska na lata 2025 – 2030 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję  w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 29/2025 – w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania  Przemocy Domowej dla Gminy Środa Śląska na lata 
2025 – 2030:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

4



Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr     XVI  /  124  /2  5   w  sprawie  przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania  Przemocy Domowej dla Gminy Środa Śląska na lata 
2025 – 2030.

3)  projekt  uchwały  nr  30/2025  –  w sprawie  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  nr  3 
im. Władysława Broniewskiego w Środzie Śląskiej

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję  w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej  Bielski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr  30/2025  –  w  sprawie 
przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 im. Władysława Broniewskiego w Środzie Śląskiej:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr   XVI  /  125  /2  5   w sprawie przekształcenia 
Szkoły Podstawowej nr 3 im. Władysława Broniewskiego w Środzie Śląskiej. 

 
4) projekt uchwały nr 31/2025 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu w 
trybie bezprzetargowym na okres do 1 roku na terenie miasta Środa Śląska

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie.  Następnie otworzył dyskusję  w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 31/2025 – w sprawie wyrażenia 
zgody na wydzierżawienie gruntu w trybie bezprzetargowym na okres do 1 roku na terenie 
miasta Środa Śląska :
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
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ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada  Miejska  w Środzie  Śląskiej  podjęła   uchwałę  nr     XVI  /  126  /2  5   w sprawie wyrażenia 
zgody na wydzierżawienie gruntu w trybie bezprzetargowym na okres do 1 roku na terenie 
miasta Środa Śląska

5)  projekt uchwały nr  32/2025 –  w sprawie niedochodzenia należności cywilnoprawnych 
przypadających Gminie Środa Śląska lub jej jednostkom organizacyjnym, których kwota wraz 
z odsetkami nie przekracza 100 zł

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej  Bielski poddał  pod  głosowanie projekt  uchwały  nr  32/2025  –  w  sprawie 
niedochodzenia  należności  cywilnoprawnych  przypadających Gminie  Środa Śląska lub jej 
jednostkom organizacyjnym, których kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr     XVI  /  127  /2  5   w sprawie niedochodzenia 
należności  cywilnoprawnych  przypadających  Gminie  Środa  Śląska  lub  jej  jednostkom 
organizacyjnym, których kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł
 

6)  projekt  uchwały  nr  33/2025  w  sprawie  wyrażania  zgody  na  zawarcie  porozumienia 
z Państwowym Gospodarstwem Wody Polskie

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie. Następnie otworzył dyskusję  w punkcie.
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Zastępca Kierownik Wydziału Inwestycji Krzysztof Szarejko: Panie Przewodniczący, Pani 
Burmistrz,  Panie  i  Panowie  Radni,  dzień  dobry.  Ja  tutaj  w imieniu  Wydziału  Inwestycji, 
chciałem zgłosić autopoprawkę. Zarówno tutaj w tytule uchwały powinno być porozumienie 
z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie. Tego słowa zabrakło. Później w § 1 
również taka sama autopoprawka, z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie. 
Dziękuję.  

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 33/2025 w sprawie wyrażania 
zgody na zawarcie  porozumienia  z  Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie 
wraz z autopoprawkami:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka,  Paweł Rosenbeiger,  Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska,  Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  n  r    XVI  /  128  /2  5   w sprawie  wyrażania 
zgody na zawarcie porozumienia z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie. 

7)  projekt uchwały nr  34/2025 –w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Środa Śląska na rok 
2025”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany  na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie.  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 34/2025 –w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Środa Śląska na rok 2025”:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
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Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr     XVI  /  129  /2  5   w  sprawie  przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Środa Śląska na rok 2025”. 

 
8)  projekt uchwały nr    35/2025 –  w sprawie określenia na rok 2025 wykazu podmiotów 
oraz  wysokości  i  zakresu  prac  finansowanych  z  dotacji  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie.  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 35/2025 – w sprawie określenia 
na rok 2025 wykazu podmiotów oraz wysokości i zakresu prac finansowanych z dotacji na 
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do 
rejestru zabytków:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr     XVI  /  130  /2  5    w sprawie określenia na 
rok 2025 wykazu podmiotów oraz wysokości i zakresu prac finansowanych z dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. 

9) projekt uchwały nr 36/2025 w sprawie zmiany budżetu Gminy Środa Śląska na 2025 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie.  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Skarbnik  Gminy  Marcin  Popiuk:  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  chciałem 
wprowadzić dwie autopoprawki do projektu uchwały. Pierwsza polega na wprowadzeniu § 7 
do  uchwały.  Na  następnej  stronie.  Przeczytam  w  całości.  §  7  ust.  1.  Ustala  się  limity 
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zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciąganych 
w roku budżetowym na:  1.  Pokrycie  występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 
budżetowego, 3.000.000,00 zł. 2. Pokrycie planowanego deficytu budżetu i spłatę wcześniej 
zaciągniętych  zobowiązań,  52.000.000,00  zł.  Ust.  2.  Ustala  się  maksymalną  wysokość 
pożyczek  i  poręczeń  udzielanych  przez  Burmistrza  Środy  Śląskiej  w  trakcie  roku 
budżetowego w wysokości 1.000.000,00 zł. Jak sobie Radni przypominają, to w ubiegłym 
miesiącu podejmowaliśmy uchwały, Rada podejmowała uchwały o zaciągnięciu zobowiązań. 
Chodziło o restrukturyzację zadłużenia w kwocie 52.000.000,00 zł. No i trzeba zmienić limity 
zobowiązań,  które  były  ustalone  w  uchwale  budżetowej  na  poziomie  12.000.000,00  zł, 
a w związku  z  tą  restrukturyzacją  trzeba  dostosować  do  nowych  warunków,  czyli 
52.000.000,00 zł. Druga autopoprawka jest w załączniku nr 2. To są wydatki budżetowe i to 
jest  przesunięcie  kwoty  100.000,00  zł  w  rozdziale  różne  rozliczenia  z  kar,  odszkodowań 
i grzywien  na  pozostałe  odsetki.  Parę  dni  temu  zapłaciliśmy  odszkodowanie  za  przejęty 
spadek i wraz z odsetkami to była kwota łączna około 80.000,00 zł. W sytuacji, kiedy umiera 
osoba, a nie ma spadkobierców, gmina z urzędu dziedziczy, a że ta osoba, która zmarła miała 
dług, to my odpowiadamy też za dług. Przejmujemy spadek po prostu z dobrym inwentarzem. 
I do wysokości tego długu my odpowiadamy. Sprawa była w sądzie, bo gmina nie chciała 
zapłacić tego, czy też podważała wysokość. No niestety przegraliśmy i zapłaciliśmy wraz z 
odsetkami kwotę około 80.000,00 zł i jest potrzeba przesunięcia zabezpieczenia właśnie na 
odsetki, bo tam było ponad 50.000,00 zł należności głównej plus odsetki. Dziękuję. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej  Bielski poddał  pod głosowanie projekt uchwały  nr  36/2025  w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Środa Śląska na 2025 r. wraz z autopoprawkami:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr     XVI  /  131  /2  5   w sprawie zmiany budżetu 
Gminy Środa Śląska na 2025 r. 

10) projekt uchwały nr 37/2025 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Środa Śląska na lata 2025 – 2041 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie.  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej  Bielski poddał  pod głosowanie projekt uchwały  nr  37/2025  w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Środa Śląska na lata 2025 – 2041:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr     XVI  /  132  /2  5    w sprawie  zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Środa Śląska na lata 2025 – 2041.

11) projekt uchwały nr 38/2025 – w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Środa Śląska na lata 
2025  – 2030 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że projekt  uchwały był 
omawiany   na  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej,  które  zaopiniowały  go 
pozytywnie  Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 38/2025 – w sprawie Strategii 
Rozwoju Gminy Środa Śląska na lata 2025  – 2030:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr  XVI/133/25 w  sprawie  Strategii 
Rozwoju Gminy Środa Śląska na lata 2025  – 2030. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął punkt obrad.

Ad. 7. Interpelacje i zapytania.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski otworzył  punkt  obrad.  A  następnie 
otworzył  dyskusję w punkcie i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chce złożyć pisemną 
interpelację  lub  pisemne  zapytanie. Wobec  braku  chętnych  do   złożenia  interpelacji  lub 
zapytania  zamknął dyskusję i zamknął punkt obrad.

Ad. 8.  Sprawozdanie za rok 2024 z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
w Gminie Środa Śląska.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad i przypomniał, że 
sprawozdanie zostało przesłane do Państwa Radnych drogą elektroniczną (stanowi ona 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). Następnie otworzył  dyskusję w punkcie.

W związku brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski 
zamknął dyskusję w punkcie. Następnie podał pod głosowanie „Sprawozdanie za rok 2024 
z realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Środa Śląska”, które zostało 
przyjęte przy:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął punkt obrad.

Ad.   9  .   Informacja z działalności spółki Średzka Woda w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad i przypomniał, że 
informacja pisemna została przesłana do Państwa Radnych drogą elektroniczną (stanowi ona 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). Następnie otworzył  dyskusję w punkcie.

Prezes Sp. z o.o. Średzka Woda Romuald Siek: Szanowna Rado, Pani Burmistrz, bardzo się 
cieszę, że mogę przedstawić naszą spółkę, co robiliśmy w 2024 roku. Pewne rzeczy będziemy 
pomijać. Tutaj możemy powiedzieć o dostawie wody. 1.500.000 m3 pobraliśmy, 1.157.000 
m3 sprzedaliśmy. Reszta to są woda pobrana na cele technologiczne i woda niefakturowana, 
czyli  tak zwane straty. W wysokości prawie 18%. Ścieki,  1.237.000 m3. Sprzedaż, ponad 
1.000.000 m3.  Wody infiltracyjne i  opadowe,  ponad 206.000 m3 i  to jest  16,6% niestety 
ścieki,  za  które  my  musimy  zapłacić  wszyscy.  Struktura  sprzedaży  kształtowała  się 
następująco. O ile w 2023 roku ponad 51% to byli mieszkańcy, płacili za nasze usługi, o tyle 
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już ten udział w 2024 roku się zmienił, gdyż tutaj ten udział mieszkańców się zmniejszył, 
a generalnie  udział  przemysłu  i  usług  pozostałych  się  zwiększył.  Przychód  netto  naszej 
działalności  wyniósł  ponad  17.000.000,00  zł,  koszty  netto  blisko  19.000.000,00  zł  stąd 
niestety powstała strata w wysokości 1.073.000,00 zł. Jest to, można powiedzieć, pochodna 
wprowadzenia  z  opóźnieniem  taryf  niestety,  gdzie  procedura  trwała  blisko  dwa  lata 
zatwierdzenia  naszych  taryf.  Struktura  przychodów,  pokrótce  zaopatrzenie  w  wodę 
6.000.000,00  zł,  ponad  6.000.000,00  zł  przychodów,  odprowadzenie  ścieków  blisko 
10.000.000,00  zł  i  ta  struktura  to  jest,  i  to  jest  udział  w  strukturze,  to  jest  92% naszej 
działalności.  Roboty  usługowe,  tak  jak  Państwo  widzą  433.000,00  zł,  pozostałe  usługi 
134.000,00  zł.  Także  w  sumie  koszt,  te  przychody  były  na  poziomie  17.000.000,00  zł. 
Struktura kosztów, staram się szybko, struktura kosztów to widzicie Państwo, że najbardziej 
wzrosły nam zużycie materiałów i energii, usługi obce. Podatki i opłaty w 2024 roku jeszcze 
były, wynagrodzenia i pozostałe koszty rodzajowe, to jest wszelka obsługa kredytów naszych. 
Windykacja należności, mówiliśmy o tym już na komisji, ale gwoli uzupełnienia tylko pokażę 
taką tabelę, gdzie, bo miałem takie pytania, ilość wezwań ponad 3.000 w tamtym roku na 
prawie blisko 1.000.000,00 zł. Ilość wysłanych ostrzeżeń o wstrzymaniu dostaw wody blisko 
500, ilość odbiorców zgłoszona już do odcięcia 178 osób, ilość zawartych umów 14, uznania 
długu faktycznych odcięć 45. I tutaj też jest taka nowość, ilość spraw zgłoszonych na policję 
w sprawie niedopuszczenia odbiorcy do odczytu, przez odbiorcę do odczytu lub wymiany 
wodomierza, 18 spraw takich było. Wyroków skazujących 7. Kwota grzywien 6.000,00 zł. 
I wartość koszt wezwań, to jest ponad 43.000,00 zł. Wartość naliczonych odsetek 27.000 zł. 
To jest spłata kredytów i pożyczki i spółka jest zadłużona. Pierwotna wartość tych kredytów 
24.000.000,00 zł blisko. W roku 2024 spłaciliśmy 1.895.000,00 zł, pozostało nam do spłaty 
11.400.000,00 zł.  Inwestycje budowlane wykonaliśmy w kwocie blisko 2.000.000,00 zł,  z 
tego sieci wodociągowe ponad 800.000,00 zł, kanalizacyjne sieci ponad 804.000,00 zł. Reszta 
to  jest  rozbudowa  pomieszczeń  socjalnych  na  terenie  zakładu.  Było  takie  zalecenie 
Państwowej Inspekcji Pracy. Inwestycje, dokumentacja projektowa i inne, 63.000.000,00 zł. 
Pozostałe to jest 30.000.000,00 zł, w tym tutaj prace hydrogeologiczne, w celu poszukiwania 
wody w miejscowości  Wojczyce.  Zakupy środków trwałych 738.000,00 zł,  są  to  różnego 
rodzaju  urządzenia,  tak  jak  tutaj  Państwo widzą,  wyciągarka,  rozrzutnik  osadu,  koparko-
ładowarka nowa JCB i wiele, wiele innych maszyn. Środki trwałe przyjęte w leasing to są 
cztery samochody, no zakupy wartości niematerialnych, to już programy komputerowe, to jest 
kwota zaledwie 16.000,00 zł. Tutaj tak wygląda nasz ten nowy sprzęt zakupiony, koparka, 
rozrzutniki i samochody. Inwestycje wspólne, czyli wykonywane razem z mieszkańcami w 
2024 roku,  inwestorami,  bo to  nie  tylko też  mieszkańcy są,  zawarto  17 umów na kwotę 
ogólną 754.000,00 zł. W wyniku tego wykonano 1.725 metrów sieci wodociągowych oraz 
433 metry kanalizacji. Zatrudnienie przeciętne 58 etatów, troszeczkę więcej i kształtuje się na 
tym samym poziomie od kilku lat, można powiedzieć. Awaryjność, odnotowaliśmy w tamtym 
roku 54 awarie, w tym 51, tak jak Państwo widzą, o czasie trwania do 5 godzin, dwie do 8 
godzin, jedna awaria powyżej 12 godzin. Widać na zdjęciu, co jest przyczyną, to są często 
właśnie  dziury  w  rurach  żeliwnych.  Tutaj  troszeczkę  będzie  zbliżenie,  jak  to  wygląda 
w rzeczywistości.  Zazwyczaj  te  awarie  są  w  miejscach  bardzo  problematycznych. 
Skrzyżowanie gazociągów, rurociągów, także nie jest to takie zbyt przyjemne. Już momencik. 
Coś nie mogę przełączyć. Sieć kanalizacyjna, no tu mamy więcej problemów, gdyż to co 
mówię codziennie, odnotujemy właśnie, tak jak tutaj widać, 10-15 stanów awaryjnych pracy 
przepompowni, w dni deszczowe do 30 zdarzeń. Co jest przyczyną? Pozwolę właśnie sobie 
pokazać. To są właśnie te zanieczyszczenia, które my wydobywamy z pompowni. Tu w rogu 
to widać właśnie, że zwykłe patyczki, bagietki, co potrafią zrobić, jak zatkać rury, w dolnym 
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rogu  prawym.  I  takie  rzeczy  wyciągamy.  Ręczniczki  jednorazowe,  które  niby  się  nie 
rozkładają, a widać jakie są, nie wiem, czy tutaj, a nie mam. No i to, co mnie też cieszy, że  
stopień  zadowolenia  właśnie  mieszkańców  ze  świadczonych  usług  przez  Spółkę  wzrósł 
bardzo moim zdaniem, bo z 53% ludzi zadowolonych, czy 55, nie widzę dokładnie, do ponad 
81. Czyli czujemy to, że ludzie są coraz bardziej, mieszkańcy przede wszystkim, są coraz 
bardziej  zadowoleni  z  naszych  usług,  co  nie  znaczy,  że  zawsze  jest  ten  1,5%  ludzi 
niezadowolonych. Ale generalnie, tak jak Państwo widzą, od roku 2022 pnie się to cały czas 
do  góry  i  ten  udział  tych  mieszkańców  zadowolonych  cały  czas  wzrasta,  a  tych 
niezadowolonych maleje, chociaż coś się…ostatnio tam, widzę 0,4 punkta ruszyło do góry. 
Ale to nie da się wszystkich zadowolić. Tu jest całe podsumowanie, no trochę martwi mnie ta 
strata, która była. Ale mogę powiedzieć, że mając dane za luty tego roku, o ile w tamtym roku 
było prawie 100.000,00 zł straty, o tyle w tym roku mamy ponad 400.000,00 zł zysku. I to jest 
tyle,  co  mogę tak bardzo w skrócie,  o  co mnie  Przewodniczący prosił.  Proszę o  pytania 
ewentualnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski:  Dziękuję  bardzo.  Otwieram dyskusję. 
Czy  mają  Państwo pytania  zarówno do  informacji,  jak  i  do  tej  prezentacji?  Jeśli  nie,  to 
pozwolę  sobie  podziękować  Panie  Prezesie  za  tę  prezentację.  Tutaj  do  Koleżanki 
Wiceprzewodniczącej nawet powiedziałem, że mamy pierwszy raz sposobność w tej kadencji 
oglądać prezentację z elementami wideo. Także nie wiem kto robił tę prezentację, ale idziemy 
krok do przodu. A propos stopnia zadowolenia to chciałbym tak zapytać, bo te 1,5% tak brzmi 
wręcz niewiarygodnie. Jaka jest metodologia tego ankietowania zadowolenia klientów?

Prezes  Sp.  z  o.o.  Średzka  Woda Romuald  Siek: Metodologia  to  chodzi  o  bezpośredni 
kontakt z osobą, która jest przepytywana. To był zakres chyba około 280 osób z terenu naszej 
gminy.  Jest  to  dosyć wiarygodne,  ja  też  tak z  początku podchodziłem trochę  sceptycznie 
generalnie do tych badań, ale jak się zaczyna porównywać, to jest coś miłego jednak. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski: Mam  jeszcze  pytania  dwa  odnośnie 
informacji.  Była  informacja  o  tym,  że  Państwo prowadzą  prace  geologiczne  nad  nowym 
ujęciem w Wojczycach. Z jakiej przyczyny prowadzone są te pracy? 

Prezes Sp. z o.o. Średzka Woda Romuald Siek: Jest to przede wszystkim zabezpieczenie 
dostaw wody dla strefy, żeby jednocześnie uwolnić dostawy wody, znaczy funkcjonowanie 
systemu wodociągowego na terenie miasta. Ale jest to w tak zwanej trzeciej kolejności, przy 
czym i  tak się śpieszymy, bo no nie ukrywamy, że Gmina Miękinia chce wykonać sześć 
odwiertów w tym rejonie. Ale to jest inny poziom wodonośny. No i Wrocław chce uruchomić 
swoje odwierty na terenie Gminy Miękinia. Dlatego tutaj rozpoczęliśmy przede wszystkim 
procedury związane z uzyskaniem pozwolenia wodno-prawnego na wykonywanie tych prac. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski: Ostatnie pytanie. Z informacji pisemnej 
wynika,  że  spora  część,  nie  wiem  jaki  procent  rur  wodnych  jest  wykonana  z  elementu 
żeliwnego, który już ulega degradacji. Czy Państwo planują jako spółka pracę? No pewnie 
planujecie.  Jaki  zakres,  jaki  procent,  jaka  wartość,  tak  szacunkowo,  jaka  perspektywa 
wymiany? Bo nie powiedziałem tego. 
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Prezes Sp. z o.o. Średzka Woda Romuald Siek: Panie Przewodniczący, ten rok będzie takim 
preludium  już,  czyli  raczej  będzie  takim  polem  testowym,  na  ile  spółka  sobie,  czy  bez 
problemu  sobie  poradzi  z  wymianą  tych  rur.  Bo  nie  ukrywamy,  że  jest  to  jeden 
z najtrudniejszych technologicznie i technicznie po prostu remontów. To jest bardzo trudny 
temat. Bo niestety, no powiem tak, musimy zamykać całe ulice. Musimy przede wszystkim 
robić  to  tak,  żeby mieszkańcy nie  odczuli  tego zbyt  boleśnie,  bo  niestety  jest  to  zawsze 
wyłączenie jednego, dwóch budynków bez wody na cały dzień prawie. Co chcemy robić? No 
przeznaczamy  w  tym  roku  ponad  pół  500.000,00  zł.  Chcemy  tutaj  spróbować  przede 
wszystkim na ulicę Świdnicką, bo jest to jeden z trudniejszych tematów, ale to nas czeka i na 
to się generalnie nastawia spółka. Już mówię tak, nie na inwestycje, a na odtworzenie tego, co 
było już zrobione 50 lat temu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:   Bardzo dziękuję Panie Prezesie. Przy 
okazji ulica Świdnicka rozumiem, że po pracach tych inwestycyjnych zostanie też wykonana 
nowa nawierzchnia i ewentualnie złagodzone te progi spowalniające na ulicy Świdnickiej. 
Dobrze, ja już nic nie mam do dodania. 

W związku brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął dyskusję w punkcie. Następnie zamknął punkt obrad.

Ad.   10  .   Informacja z działalności spółki Średzka Komunikacja Publiczna w 2024 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad i przypomniał, że 
informacja pisemna została przesłana do Państwa Radnych drogą elektroniczną (stanowi ona 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). Następnie otworzył  dyskusję w punkcie.

Prezes Sp. z o.o. Średzkiej Komunikacji Publicznej Arkadiusz Gruszczyński:  Dziękuję 
Panie  Przewodniczący.  Szanowna  Rado,  krótka  informacja  została  do  Państwa  przesłana 
tydzień temu, ale dzisiaj chciałbym przedstawić krótką prezentację, troszeczkę rozszerzyć to 
co Państwu zostało przekazane. Więc chciałbym opowiedzieć troszkę o spółce, a jednocześnie 
pokazać co robiliśmy w 2024 roku. Tak wygląda sieć komunikacyjna naszej gminy, to jest 
6 linii miejskich oraz 19 linii podmiejskich. Ilość linii w 2024 roku się zwiększyła o kolejne  
linie, a dokładnie linie, które obsługują szkołę w Rakoszycach, o tym troszeczkę opowiem 
później. Jak sami Państwo widzicie, wszystkie miejscowości na terenie naszej gminy mają 
możliwość  komunikowania  się  ze  Środą  Śląską,  a  większość  też  ze  stacją  kolejową  po 
przesiadkach. Dysponujemy autobusami, których właścicielem jest Gmina Środa Śląska, są 
3 autobusy elektryczne  marki  Ursus  oraz  10 autobusów spalinowych Iveco i  Karsan oraz 
4 małe Frugale, które są elektryczne. To jest tabor, który dzierżawi nam Gmina Środa Śląska. 
Spółka posiada we własnym taborze 6 autobusów, to są duże autobusy, znacznie większe niż 
te, które dzierżawimy od Gminy Środy Śląskiej, Jak Państwo zwrócicie uwagę, to są autobusy 
naprawdę  duże.  Pięć  z  tych  autobusów zostało  zakupionych  w 2024  roku.  Jeden  z  tych 
autobusów, Setra 415 była kupiona w 2023 roku. Kadra Średzkiej Komunikacji Publicznej to 
na koniec grudnia 22 kierowców, dwóch dyspozytorów, jeden pracownik administracyjno-
biurowy, dwóch pracowników do obsługi dworca autobusowego oraz dwóch pracowników na 
umowie zlecenie. Dwóch pracowników do obsługi dworca autobusowego są to nowe osoby 
w firmie,  które  zostały  zatrudnione  po  tym,  jak  Średzka  Komunikacja  Publiczna  przejęła 
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w zarządzanie zarówno dworzec oraz teren peronów autobusowych. Rocznie przejeżdżamy 
ponad 500.000 kilometrów. Jak Państwo zwrócicie uwagę, większość tych kilometrów jest na 
liniach  pozamiejskich  i  tak  naprawdę  najwięcej  naszej  pracy  wkładamy  właśnie  w  linie 
pozamiejskie.  Ale  jak  Państwo  też  zwrócicie  uwagę,  są  też  linie  miejskie,  funkcjonują 
również  w  weekendy,  więc  tych  kilometrów  w  2024  było  ponad  536.000,  które 
przyjechaliśmy po terenie Gminy Środa Śląska. Tak wygląda budżet Średzkiej Komunikacji 
w 2024 roku. Jak Państwo zwrócicie uwagę, suma przychodów to było 3.936.000,00 zł, suma 
kosztów  3.983.000,00  zł.  Dużą  rolę  w  budżecie  Średzkiej  Komunikacji  to  są  środki 
zewnętrzne, które pozyskujemy czy bezpośrednio z Urzędu Marszałkowskiego 2024 roku, jak 
Państwo zwrócicie, to jest prawie 300.000,00 zł w zeszłym roku, oraz 1.309.000,00 zł, które 
pozyskujemy  na  działalność  Średzkiej  Komunikacji  Publicznej  za  pośrednictwem  Gminy 
Środa Śląska. Otóż wygląda to w ten sposób, że spółka przygotowuje dla Gminy Środa Śląska 
wniosek do Funduszu Rozwojów Połączeń Autobusowych i potem te pieniądze trafiają na 
konto  Gminy  Środy  Śląskiej  i  służą  temu,  by  dofinansować,  utrzymać  tak  naprawdę 
komunikację  publiczną  w  Środzie  Śląskiej.  Największą  pozycją  po  stronie  kosztów  są 
wynagrodzenia  oraz  zużycie  materiałów  i  energii.  To  są  dwie  najbardziej  kosztochłonne 
pozycje.  Usługi  obce to są  głównie naprawy oraz wszystkie  firmy,  które świadczą usługi 
wobec Średzkiej Komunikacji w oparciu o umowy biznesowe B2B, więc to są tak naprawdę 
w  dużej  części  usługi  obce,  to  są  naprawy.  Wynik  finansowy  46.000,00  zł,  ten  wynik 
finansowy oceniam na poziomie bardzo dobrym. Zwróciłbym uwagę, że w poprzednich latach 
strata Średzkiej Komunikacji to była ponad 100.000,00 zł rok do roku, a w tym roku jest tylko 
46.000,00  zł.  We  wrześniu  ta  strata  już  generowana  była  na  poziomie  200.000,00  zł. 
Natomiast cała praca, którą włożyliśmy tak naprawdę w okresie wakacyjnym przyłożyła się 
na  to,  żeby  wygenerować  dodatkowe  przychody  do  spółki,  tak  żeby  ta  strata  była  jak 
najniższa, jak najmniejsza, ale o tym zaraz Państwu troszeczkę więcej opowiem. Dochody 
z biletów w 2022-2024. Zwróciłbym Państwu uwagę, że kwota rośnie, ale nie chciałbym tego 
porównywać rok do roku z prostej przyczyny. W 2024 roku, Państwo pamiętacie, w sierpniu, 
a może w lipcu była podejmowana uchwała dotycząca wprowadzenia nowej stawki biletowej, 
a dokładnie biletów miesięcznych, które zostały wprowadzone do cennika oraz uchwaliliście 
Państwo  program  dla  dzieci,  którzy  mogą  korzystać  z  darmowych  przejazdów  właśnie 
Średzką  Komunikacją  Publiczną.  To  tak  naprawdę  zmieniło  całkowicie  dynamikę  jeżeli 
chodzi  o  sprzedaż  biletów,  bo  jak  zwrócicie  Państwo  uwagę  bilety  jednorazowe  oraz 
okresowe, została bardzo mocno obniżona sprzedaż, sprzedaż jest znacznie niższa. Natomiast 
bilety miesięczne, sprzedaż tych biletów bardzo poszła w górę. Natomiast naszym zamysłem, 
moim i Pani Burmistrz wspólnie było sprawienie, żeby jak najwięcej dzieciaków korzystało 
ze  Średzkiej  Komunikacji  Publicznej.  Dlatego  taki  program  powstał,  taki  program  jest 
realizowany, a tak będzie wyglądała sprzedaż biletów czy dochody z biletów ze Średzkiej 
Komunikacji w roku 2025. Jak sami Państwo zwrócicie uwagę, dynamika jest bardzo duża 
jeżeli chodzi o sprzedaż biletów miesięcznych, ale po co my to zrobiliśmy? Zrobiliśmy to też 
między  innymi  po  to,  żeby  wygenerować  dodatkowe przychody do  spółki.  Mniej  więcej 
sprzedaż biletów miesięcznych, 2.265.000,00 zł. Niecałe 50%, 49% to będą środki pochodziły 
z  ulgi,  którą  stosujemy  w  oparciu  o  naszą  sprzedaż  z  Urzędu  Marszałkowskiego. 
Wygenerowaliśmy  ponad  1.100.000,00  zł  dodatkowych  przychodów  do  Średzkiej 
Komunikacji po to, żeby komunikacja była tańsza. Chciałbym Państwu pokazać również to, 
jak kształtowała  się  dopłata  Gminy do funkcjonowania  Średzkiej  Komunikacji  Publicznej 
w latach  poprzednich.  Jak  zwrócicie  Państwo,  dynamika  wzrostu  dopłaty  gminy  do 
funkcjonowania komunikacji  publicznej,  jest  mniej  więcej  około 30% rok do roku.  Jeżeli 
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Państwo  zwrócicie  uwagę,  kilometry  tak  naprawdę  się  nie  zmieniają,  bo  to  są  skoki 
minimalne, one tak naprawdę zależały od ilości dni roboczych. Natomiast struktura kosztów, 
czy koszty, które gmina dopłaca do funkcjonowania Średzkiej Komunikacji Publicznej jest 
coraz większy. Jeżeli Państwo zwrócicie uwagę na rok 2024, w pierwszej pozycji to jest ilość 
kilometrów oraz kwota, która była planowana. Natomiast druga pozycja to już takie są kwoty, 
które były wykonane na koniec 2024 roku. Zmiana tych kilometrów wynika z tego, że Gmina 
powierzyła  spółce  nowe  zadanie,  jakim  jest  dowóz  dzieci  do  szkoły  w  Rakoszycach. 
Wymyśliliśmy taki sposób dowożenia dzieci do szkoły w Rakoszycach, który chcielibyśmy 
powielić w przyszłości  przy okazji  innych szkół,  to znaczy są to linie otwarte,  z  których 
mieszkańcy mogą korzystać na co dzień i  przemieszczać się  również z  tymi autobusami. 
Dzieci mają najczęściej pierwszeństwo w tych autobusach i mieszkańcy już wiedzą, że te 
autobusy  są  tak  naprawdę  dla  dzieci,  ale  mogą  z  nich  skorzystać  i  korzystają  z  tych 
autobusów.  I  pozyskaliśmy  na  to  kolejne  dofinansowanie  z  Urzędu  Wojewódzkiego,  od 
Wojewody Dolnośląskiego, w drugim etapie naboru na dopłatę do kilometrów z Funduszu 
Rozwoju Przewozów Autobusowych, tak by ta komunikacja była jak najtańsza. Wzrost, który 
Państwo  mogą  zauważyć  wynika  z  tego,  że  spółka  musiała  pokryć  dodatkowe  koszty 
związane z uruchomieniem tych linii. Zakupiliśmy w zeszłym roku 5 autobusów, 3 autobusy 
są dedykowane właśnie do obsługi szkoły w Rakoszycach, a 2 autobusy są tak naprawdę 
rezerwowe, które służą nam do tak naprawdę rezerwy, do ewentualnie sytuacji kryzysowych. 
Jak Państwo zwróciliście uwagę w sprawozdaniu, przekazałem Państwu, że spółka otrzymała 
w  zeszłym  roku  400.000,00  zł  dokapitalizowania,  a  wydała  na  zakupy  486.000,00  zł. 
86.000,00 zł, których dodatkowe to są właśnie środki, które zostały tak naprawdę przekazane 
do spółki w formie dopłaty. Zwróciłbym Państwa uwagę na jeden fakt, który wydaje mi się, 
że  powinien  Państwa  cieszyć.  Spółka  wszystkie  pieniądze,  które  otrzymała  w  formie 
dokapitalizowania wydała na zakupy sprzętowe. One nie zostały w cudzysłowie „zjedzone” 
przez spółkę w ramach dopłaty do tego, że spółka generuje stratę, ale zostały wykorzystane na 
to, żeby powiększyć park maszynowy. Dodatkowo kupiliśmy kasy fiskalne, które musieliśmy 
zakupić,  żeby  móc  realizować  program,  na  który  otrzymujemy dofinansowanie  z  Urzędu 
Marszałkowskiego, dopłaty.  To są też kasy fiskalne,  które kosztowały ponad 60.000,00 zł 
netto,  które  musieliśmy zakupić  do  wszystkich  autobusów oraz  do  kasy  biletowej.  A tak 
proszę Państwa będzie się, prognozuje, że tak będzie, tyle będzie kosztowała komunikacja 
w 2025 roku. Jeżeli Państwo zwrócicie uwagę, dynamika jest około 15% więcej kilometrów, 
natomiast  koszty  będą odrobinę wyższe.  Właśnie  po to  robiliśmy ten program z biletami 
miesięcznymi  dla  dzieci,  po  to  kupowaliśmy  kasy  fiskalne,  żeby  móc  wygenerować 
dodatkowe przychody do spółki, tak żeby komunikacja była jeszcze tańsza, tak żebyśmy nie 
generowali  dodatkowych  kosztów.  Jeżeli  Państwo  zwrócicie  uwagę,  gdybyśmy  tego  nie 
zrobili, to mniej więcej wydaje mi się, że w tym roku do komunikacji musielibyście Państwo 
dopłacić jako Gmina w granicach 2.500.000,00 zł, może 2.800.000,00 zł, bo tak mniej więcej 
wyglądałaby struktura dopłaty do spółki. Chciałbym Państwu zwrócić uwagę jeszcze na kilka 
elementów, które w mojej ocenie są ważne. Otóż dostosowanie rozkładów jazdy Średzkiej 
Komunikacji  Publicznej  do  rozkładów  Kolei  Dolnośląskich  w  dni  robocze.  Jak  Państwo 
zwrócicie uwagę, w roku kalendarzowym koleje dolnośląskie zmieniają swoje rozkłady sześć 
razy. Za każdym razem, jak Kolej Dolnośląska zmienia swoje rozkłady, Średzka Komunikacja 
zmienia również swoje  rozkłady,  tak by dostosować je  jak najlepiej  do pociągów, tak by 
mieszkańcy mieli  jak najlepsze połączenie z Wrocławiem właśnie kolejami dolnośląskimi. 
Jeżeli Państwo zwrócicie uwagę, 85% pociągów do Wrocławia i 88% pociągów z Wrocławia 
jest  skomunikowanych  ze  Średzką  Komunikacją  Publiczną.  To  jest  oczywiście  wartość 
średnia, Państwo zwrócicie uwagę, są miesiące, gdzie to skomunikowanie jest większe, są 
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miesiące,  gdzie  skomunikowanie jest  mniejsze,  szczególnie  w okresie  wakacyjnym, kiedy 
tych  kursów  jest  troszkę  mniej.  Ale  wydaje  mi  się,  że  ten  procent  jest  bardzo  wysoki,  
a jednocześnie zwróciłbym Państwu uwagę, że zawsze są dwa pociągi, które jeżdżą mniej 
więcej o północy, kiedy już Średzka Komunikacja nie jeździ, a one są dalej liczone do tej 
średniej. Więc wydaje mi się, że ta średnia jest bardzo wysoka. W weekendy ta statystyka jest  
dużo  mniejsza  i  wydaje  mi  się,  że  to  jest  pole  w  przyszłości  do  tego,  by  zwiększyć 
częstotliwość  kursowania  do  pociągów  właśnie  w  soboty  i  w  niedzielę.  Przedstawiłbym 
Państwu też taką statystykę, liczbę pasażerów na podstawie sprzedaży biletów w latach 2022-
2024. Jak sami Państwo zwrócicie uwagę, ta dynamika jest znacznie duża, to jest duża i rok 
do roku jest coraz większa. Oczywiście to jest tylko statystyka na bazie sprzedanych biletów 
i bazująca tylko o dni robocze. Czyli tak naprawdę osoba, która kupiła bilet miesięczny jest 
liczona tak naprawdę do tej statystyki tylko w dni robocze, od poniedziałku do piątku. Nie 
przyjmowałem  tej  statystyki,  żeby  w  sobotę  i  w  niedzielę  też  jeździć  dwa  razy,  bo  nie 
chciałem robić sztucznej statystyki, bardziej interesowało mnie pokazanie rzetelnych liczb. 
Zwróciłbym tylko na to uwagę, że w tych liczbach nie są tak naprawdę policzone osoby, które 
mogą korzystać z komunikacji w ramach zwolnienia z opłat, czyli na przykład seniorzy od 
2024 roku. Co się działo w 2024 roku? 2024 rok to są nowe zadania, to są dodatkowe zadania 
i kilka nowości, które chciałbym Państwu też pokazać. Realizujemy zadanie, na którym są 
przewozy  dzieci  ze  Szkoły  Podstawowej  nr  3  do  Średzkiego  Parku  Wodnego.  Przewozy 
dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 1 na halę sportową przy SP nr 3. Realizowaliśmy również 
przejazdy  podczas  Dożynek  w  Ciechowie  i  festiwalu  LOOP  w  Cesarzowicach.  Oraz 
realizujemy przewozy dzieci z przedszkoli i szkół podstawowych na wydarzenia kulturalne 
oferowane  przez  Dom  Kultury  i  CEK.  Dla  nas  pierwsze  zadanie  to  jest  tak  naprawdę 
kontynuacja,  bo  już  wiele  lat  wykonujemy  te  przewozy  dla  Szkoły  Podstawowej  nr  3. 
W 2024 r.   realizowaliśmy po  raz  pierwszy  przewozy  dzieci  z  SP nr  1  na  SP nr  3  oraz 
realizujemy bardzo dużo przewozów dzieci z przedszkoli i szkół podstawowych, ale głównie 
chodzi  tutaj  o  przedszkola  z  Ciechowa,  ze  Szczepanowa  oraz  szkoły z  Ciechowa 
i Szczepanowa,  na  różne  wydarzenia  kulturalne,  które  są  oferowane  przez  Dom  Kultury 
i CEK. Najczęściej są to grupy zorganizowane i pomagamy im zawsze dostać się do Środy 
Śląskiej naszymi autobusami. Tylko w 2024 roku sprzedaliśmy dla dzieci z SP nr 1 i SP nr 3  
23.000  biletów,  tyle  biletów  sprzedaliśmy,  czyli  przywieźliśmy  tyle  dzieci  w  ramach 
przewozów szkolnych.  O przewozach dzieci  przedszkoli  i  szkół  nie  będę Państwu mówił 
o statystykach, bo to one się zmieniają z miesiąca na miesiąc. Nowe zadania w 2024 roku. Jak 
już  Państwu wspomniałem dowóz dzieci  do Szkoły Podstawowej  w Rakoszycach,  to  jest 
nowe zadanie, które zostało nam zlecone od września 2024 roku. Nie robiliśmy tego w taki 
sposób jak robią to firmy prywatne, czyli tak naprawdę w ramach zamkniętej struktury tylko 
dla dzieci, ale tak jak Państwu wspomniałem wcześniej,  zrobiliśmy to na bazie otwartych 
linii, z których można korzystać cały czas. I korzystają z tego mieszkańcy również Gminy 
Kostomłoty, bo te autobusy jeżdżą również po Gminie Kostomłoty. Ale jest też kilka kursów, 
które jadą ze Środy do Rakoszyc, z Rakoszyc do Środy i to znacznie poprawiło częstotliwość 
kursowania przez dwie duże miejscowości, przez Rakoszyce i przez Ciechów i możliwości 
komunikacyjne tych miejscowości są znacznie, znacznie większe. Kolejnym zadaniem, które 
jest nowe dla nas, to jest dowóz dzieci ze Szkół Podstawowych w Ciechowie, Rakoszycach 
i Szczepanowie na zajęcia w Średzkim Parku Wodnym. Jest to kilka kursów w tygodniu dla 
każdej ze szkół. Szkoły podstawowe zorganizowały przetarg, w którym Średzka Komunikacja 
po raz pierwszy wzięła udział i wygrała wszystkie trzy konkursy, jednocześnie realizuje te 
przejazdy dla dzieci właśnie na Park Wodny i z Parku Wodnego. Ostatnim ważnym zadaniem, 
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które zostało nam powierzone, to jest zarządzanie dworcem autobusowym i terenem peronów 
autobusowych.  Naszym  zadaniem  jest  dbanie  o  teren  dworca  autobusowego,  sprzątanie, 
utrzymanie  zieleni,  a  także  wynajmowanie  peronów  firmom  zewnętrznym.  Jak  Państwu 
wspomniałem,  w  zeszłym  roku  podpisaliśmy  umowę  z  dwoma  firmami,  które  realizują 
przewozy pracownicze ze Środy Śląskiej. A w tym roku, w 2025 roku od lutego realizuje 
odjazdy  z  naszych  peronów  również  komunikacja  powiatowa.  Kilka  nowości,  które 
wprowadziliśmy  w  ŚKP  w  2024  roku,  jest  to  aplikacja  Mobilet  do  zakupów  biletów 
jednorazowych przez telefon. Ona zaczęła funkcjonowanie od sierpnia 2024 roku, bezpłatne 
przejazdy  dla  uczniów  i  seniorów.  To  jest  możliwe  dzięki  wprowadzeniu  tego  naszego 
programu  dla  młodzieży.  Oczywiście  po  złożeniu  wcześniej  wniosku  przez  rodzica  dla 
dziecka, tak żeby dziecko trzymało taką kartę, która uprawnia do darmowych przejazdów. 
Terminal  płatniczy w kasie biletowej,  gdzie przez tyle  lat  funkcjonowała wyłącznie obrót 
gotówkowy.  Kasy  fiskalne  w  autobusach,  to  co  Państwu  wspominałem,  staramy  się 
eliminować bilety jednorazowe, tak żeby tych biletów było sprzedanych jak najwięcej oraz 
zamontowaliśmy bramki do liczenia pasażerów w trzech autobusach. To jest nowość, którą się 
nie  chwalimy,  bo  tak  naprawdę  te  bramki  służą  nam  do  optymalizowania  naszej  pracy 
przewozowej, sprawdzamy kursy, gdzie są potrzebne większe autobusy, gdzie są potrzebne 
mniejsze autobusy, tak by tam gdzie jest autobus potrzebny duży, jechał duży, a tam gdzie 
mały, żeby jechał mały. Dziękuję Państwu za uwagę, bardzo chętnie odpowiem na Państwa 
pytania. Dziękuję bardzo. 
  
Radny Mirosław Skóra: Panie Przewodniczący, dziękuję bardzo. Panie Prezesie, mam takie 
pytanie dotyczące finansów gminy, bo, ale fajne pytanie, ciekawe. Chodzi o dofinansowanie 
Spółki z Urzędu Marszałkowskiego, tu w sprawozdaniu Pani Burmistrz wyczytałem, że jest 
złożony wniosek i tam za miesiąc styczeń kwota opiewa na 116.000,00 zł. I czy my składamy 
co miesiąc takie, bo jeżeli  sobie to przemnożymy przez 12 miesięcy, to dostajemy piękną 
kwotę, bo ponad 1.000.000,00 zł. Czy to jest tak optymistycznie, jak ja to rozumiem? A drugi 
wniosek o dotację do Urzędu Wojewódzkiego, również tam jest kwota bodajże 106.000,00 zł. 
I  czy my też to dostajemy co miesiąc? Bo w sprawozdaniu jest  napisane,  że za miesiące 
poszczególnie. W pierwszym przypadku za miesiąc styczeń, w drugim przypadku z Urzędu 
Wojewódzkiego za miesiąc luty. No to ja tak sobie to, że przeliczam, że razy 12, to ponad 
2.000.000,00 zł by ŚKP dostawała rocznie dofinansowania do swojej działalności. Czy ja to 
dobrze rozumuję? Bardzo bym prosił o odpowiedź. 

Prezes  Sp.  z  o.o.  Średzkiej  Komunikacji  Publicznej  Arkadiusz  Gruszczyński:  Panie 
Radny, a więc dobrze Pan rozumie, aczkolwiek zbyt optymistycznie. To jest tak, sprzedajemy 
bilety miesięczne dzieciom przez 10 miesięcy, bez lipca i bez sierpnia. Więc należy założyć, 
że  mniej  więcej  powinna  być  to  kwota  w  granicach  1.100.000,00-1.200.000,00  zł 
w zależności  od  tego ile  tych  biletów sprzedamy.  Bo my ich  sprzedajemy z  miesiąca  na 
miesiąc coraz więcej,  bo kolejne dzieci  dołączają  do tego programu. Nie wiemy też jaka 
będzie  sprzedaż we wrześniu,  bo tak naprawdę ten program kończy się  w czerwcu i  we 
wrześniu na nowo rodzice muszą złożyć wnioski do gminy czy do ŚKP, po to żeby uzyskać 
takie darmowe bilety. Więc tak, to jest mniej więcej taka kwota, którą otrzymujemy z Urzędu 
Marszałkowskiego.  Jak  sam  Pan  widzi,  warto  było  zainwestować  60.000,00  zł  w  kasy 
fiskalne, żeby otrzymać 1.100.000,00 zł dodatkowych środków, które są przekazywane na 
konto Spółki. W tym przypadku Gmina jest wyłącznie pośrednikiem. Spółka składa wniosek 
do  Gminy,  Gmina  przekazuje  go  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  Urząd  Marszałkowski 
weryfikuje, zwraca pieniądze na konto Gminy, a Gmina do Spółki. W przypadku drugim, to 
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jest wniosek do Wojewody o Fundusz Rozwoju Przewodów Autobusowych. W tym roku ten 
program został przez nas napisany na 1.500.000,00 zł i taka jest kwota przyznana przez Urząd 
Wojewody na dofinansowanie kilometrów. Te pieniądze trafiają wyłącznie na konto Gminy, 
Gmina jak gdyby dofinansowuje poprzez odpowiednią dopłatę funkcjonowanie komunikacji. 
Więc tak, to są mniej więcej takie kwoty. Aczkolwiek jeszcze ta 1.500.000,00 zł na pewno nie 
będzie w tym roku, nie trafi w tym roku na konto Gminy, ponieważ w tym programie jest linia 
do Wrocławia, której na razie jeszcze nie realizujemy, a mimo wszystko już staraliśmy się 
o to, żeby ją dofinansować, żeby te kilometry znalazły się w dofinansowaniu. Więc ta kwota 
będzie mniejsza, myślę, że tak w granicach 1.450.000,00 zł. Więc to są takie kwoty, które 
trafiają  na  funkcjonowanie  komunikacji.  FRPA realizujemy już  dawno,  byliśmy pierwszą 
Gminą,  która  otrzymała  takie  dofinansowanie  z  okolicy  tak  naprawdę  na  komunikację 
publiczną. Wtedy jeszcze z Prezesem Stawirejem siedzieliśmy, wymyślaliśmy jak to zrobić, 
żeby otrzymać takie dofinansowanie. A potem wszyscy poszli naszą drogą i tak naprawdę 
dzisiaj  to  stanowi  bardzo  ważny  zastrzyk  dla  funkcjonowania  nie  tylko  Średzkiej 
Komunikacji, ale pozostałych. Powiatowa również otrzymuje takie dofinansowanie. 

Radna  Sabina  Wereszczyńska:  Tak,  ja  mam  pytanie  dlatego,  że  z  tego  co  tutaj  Pan 
przedstawił,  no  to  program  dla  uczniów  cieszy  się  powodzeniem,  a  jak  jeżeli  chodzi 
o program dla seniorów? Czy też są zgłoszenia, jak jest realizowane, czy cieszy się też tak  
samo powodzeniem jak program dla uczniów? To jest  pierwsze pytanie.  A drugie jeszcze 
mam  pytanie,  jakie  są  szanse  na  połączenia  w  weekendy  dla  wsi?  To  co  już  kiedyś 
rozmawialiśmy na ten temat. Mieszkańcy cisną mnie o to, że będę się pytała i stąd pytanie  
jest, czy będą jakieś połączenia miejscowości wiejskich? Ja wiem, że fundusz jest okrojony, 
ale kiedy jest coś takiego możliwe? I to jest moje pytanie. Wiem, ciężkie.

Prezes Sp. z o.o. Średzkiej Komunikacji Publicznej Arkadiusz Gruszczyński:  Nie, wcale 
nie  jest  takie  ciężkie.  Pierwsza  sprawa.  Dzieciaki  tak,  ponad  1.500  biletów  miesięcznie 
sprzedajemy  dla  dzieciaków,  czyli  to  oznacza,  że  ponad  1.500  dzieciaków  chce  jeździć 
autobusami, bez względu na to czy korzystają z tego raz, czy dwa razy dziennie. Ale jeżeli  
ktoś składa, dla mnie jest to jednoznaczne, jeżeli ktoś składa taki wniosek, to znaczy, że jeździ 
średzką komunikacją, bo tak normalnie by nie składał. Jeżeli chodzi o seniorów, to ja nie 
dysponuję takimi informacjami, bo wnioski o kartę aglomeracyjną są składane do Gminy, 
a Gmina  nie  przekazuje  mi  takich  informacji.  Wydaje  mi  się,  że  Pani  Radna  powinna 
skierować  takie  pytanie  do  chyba  GOPS-u,  który  realizuje  to  zadanie  i  taką  informację 
otrzyma.  Jeżeli  chodzi  o  połączenia  weekendowe  na  liniach  pozamiejskich.  Średzka 
Komunikacja Publiczna realizuje zadanie w oparciu o umowę z organizatorem, którym jest 
Gmina Środa Śląska.  Jeżeli  takie  linie  znajdą  się  w takiej  umowie,  jeżeli  Gmina zapłaci 
Średzkiej Komunikacji Publicznej za takie linie, to Średzka Komunikacja zobowiązuje się do 
realizowania  takich  połączeń.  Na  razie  takich  linii  w umowie  nie  ma,  więc  ja  nie  mogę 
powiedzieć  kiedy  będą  takie  linie.  Jeżeli  Pani  Burmistrz  jako organizator  zleci  Średzkiej 
Komunikacji Publicznej realizowanie takich linii, to my jako Średzka Komunikacja będziemy 
taką linię realizować.

Burmistrz Środy Śląskiej Elżbieta Czarnota:  To ja uzupełnię, czuję się zobowiązana do 
uzupełnienia. Jeżeli chodzi o seniorów, oczywiście program również cieszy się bardzo dużym 
powodzeniem. Tutaj nie jesteśmy w stanie tak ilościowo dokładnie podać, bo to jest zupełnie 
inny system realizacji tych bezpłatnych przewozów dla seniorów. Natomiast wiem, że z tego 
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korzystają  i  z  pewnością  pobierają  te  karty  i  jest  to  realizowane.  Co  do  tych  połączeń 
dotyczących miejscowości.  Pani  Radna,  to  nie  może być  tak,  że  wybieramy tylko  któreś 
miejscowości, do nich zrealizujemy kurs. To musi być program globalny, bo wtedy po prostu, 
jeżeli  my zrobimy tylko do Świętego Przedmościa,  za chwilę druga strona gminy poprosi 
o takie połączenia, do tego trzeba podejść naprawdę kompleksowo. W tej chwili nie stać nas 
na  to  i  nie  jesteśmy w stanie  tego programu realizować na  całej  gminie,  a  jeżeli  będzie 
realizowany, to uważam, że należy do niego podejść tylko i wyłącznie kompleksowo, a nie 
wybierać tylko poszczególne miejscowości. 

W związku brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął dyskusję w punkcie. Następnie zamknął punkt obrad.

Ad. 11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między 
sesjami.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad i przypomniał, że 
sprawozdanie zostało przesłane do Państwa Radnych drogą elektroniczną. Następnie otworzył 
dyskusję w punkcie.

Radna Anna Wojtasińska-Żygadło: Proszę Państwa, ja mam takie pytanie, to chyba będzie 
bardziej  do  Pana  Wiceburmistrza,  bo  my  tutaj  tak  współpracujemy  na  szczeblu  naszego 
osiedla.  Mam informację na ten temat,  że została złożona dokumentacja o pozwolenie na 
budowę na ulicy Spółdzielczej. Rozumiem, że już w tej chwili mamy pozwolenie na budowę 
na chwilę obecną? Bo tak obserwuję co tam się dzieje. I drugie pytanie, to też będzie takie  
może tutaj zakrawało do Pana Prezesa akurat Średzkiej Komunikacji i tych kosztów. Skoro 
pięknie budujemy ulicę Spółdzielczą do końca, mamy jeszcze trzy ulice do góry, czy autobus, 
który dowozi dzieci do szkoły, to będzie taki ogromny koszt, że puścimy go troszeczkę dalej,  
nie  tylko  do  ulicy  Tulipanowej,  ale  zbierzemy  też  te  dzieciaki,  które  mieszkają  wyżej 
w kierunku obwodnicy? 

Zastępca Burmistrza Marcin Brzeziński:  Wiem, że pozwolenie na budowę było złożone 
i procedowane, natomiast w pierwszej kolejności chcieliśmy to złożyć na zgłoszenie i to nie 
przeszło. Mieliśmy na pozwolenie, więc te roboty, które mogły być na zgłoszenie, to zostały 
chodniki  wykonane.  Czekamy  lada  dzień,  chyba  jutro  nawet  ma  być  tu  już  pozwolenie 
i wtedy wykonawca ruszy pełną parą, bo na razie przygotowuje. Jeżeli chodzi o ten autobus, 
to ja nie wiem czy on tam będzie miał możliwość nawracania. Czy to nie będzie problemem? 
Myślę, że te dzieci zejdą sobie na dół, że to już nie będzie tak duży problem. Na razie chyba 
poradzimy sobie, prawda? Bo tam nawracać, droga gruntowa ciężko by było. 

Radny Mirosław Skóra: Panie Przewodniczący, mam prośbę. To może nie jest tyle pytanie 
do Wydziału Inwestycji, tu widzę, że jest przez Pana Kierownika reprezentowany. Jak sobie 
czytałem sprawozdanie akurat z Działu Inwestycji, mam taką prośbę, żeby podawać kwoty 
tych  inwestycji,  bo  to  jest  troszeczkę  tak  jest  enigmatycznie.  Bo  tam tutaj  np.  pierwszy 
przykład z brzegu. Opracowanie dokumentacji na modernizację budynku przy ulicy Świętego 
Andrzeja na potrzeby GOPS. Podpisano umowę z wykonawcą. I powinno dla radnego, czy 
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w ogóle dla wiadomości, za jaką kwotę to będzie, termin rozpoczęcia, termin zakończenia 
takiej inwestycji. Ja taką gorącą prośbę mam, bo w tym sprawozdaniu, które myśmy dostali 
teraz, to są właściwie kwoty wymienione tylko tych inwestycji drogowych, Jabłkowa i tak 
dalej, tam tych dróg, to po 6.000.000,00 zł. Także dla nas jest to taka duża wiedza, a tak samo 
bo  po  prostu  nas  pytają  mieszkańcy  i  tu  człowiek  tak  potem,  a  kiedy  to  się  zacznie  ta 
modernizacja albo ta inwestycja, ile ona kosztuje. I my tej informacji nie mamy, trzeba do 
was  przychodzić,  a  tak  to  już  byśmy  mieli  w  sprawozdaniu.  Taka  gorąca  prośba  tylko. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:  Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jeszcze 
ma jakieś  pytanie?  Czy chciałby zabrać głos?  Jeśli  nie,  to  ja  pozwolę  sobie  zabrać  głos. 
Pierwsze  pytanie  do  Pana  Dyrektora.  Widzę,  że  był  i  jest.  Panie  Dyrektorze,  współpraca 
z powiatowymi  jednostkami  kultury  zaczęła  się  bardzo  dobrze  w  tym  roku  i  jeszcze 
w poprzednim  roku,  czego  namacalnym  dowodem  było  wydanie  informatora.  Chciałbym 
zapytać, czy dalej będą kontynuowane te wspólne przedsięwzięcia? Bo już przed nami drugi 
kwartał, między innymi wydanie tego bardzo pożytecznego informatora imprez kulturalnych 
w Środzie Śląskiej. 

Dyrektor  Domu  Kultury  Grzegorz  Ptaszyński:  Dziękuję  Panie  Przewodniczący,  jak 
najbardziej tak. Zaczynamy działać, oprócz informatora, jak również przekuwamy te ustalenia 
w czyny, tak więc te wszystkie imprezy i wydarzenia, które będą miały miejsce na terenie 
Gminy i Miasta Środa Śląska będą wspólnie realizowane. Jeżeli chodzi o folder, no musimy 
powiększyć go o inne jednostki, tak jak była też uwaga. Dziękuję. Tak jak też była uwaga 
tutaj  na  komisjach,  tak,  żeby  też  były  tu  ujęte  jednostki  gminne,  biblioteka  publiczna, 
muzeum i  te  wszystkie  instytucje,  które  wspólnie  działają  na  rzecz właśnie  mieszkańców 
naszej gminy. 
 
Radny  Paweł  Rosenbeiger:  Dziękuję  Panie  Przewodniczący.  Pytanie,  nie  wiem,  Pani 
Burmistrz.  7.  punkt  chodzi  o  strzelnicę  wirtualną.  W  jednym  punkcie  mamy  tutaj,  że 
rozpoczęcie organizacji funkcjonowania strzelnicy wirtualnej, a kolejny punkt to jest pismo 
do  CWCR  Warszawa  w  sprawie  zmiany  lokalizacji  strzelnicy  wirtualnej.  Chciałem  tutaj 
więcej się dowiedzieć, dla kogo ta strzelnica, jeżeli jakieś godziny otwarcia i funkcjonowania 
jej. Dziękuję. 

Burmistrz  Środy  Śląskiej  Elżbieta  Czarnota:  Tak,  ta  strzelnica  została  ulokowana 
w miejscowości  Brodno.  Próbowaliśmy  zmienić  jej  lokalizację,  chcieliśmy  tę  strzelnicę 
przenieść do budynku hali sportowej przy ulicy 1 Maja. Niestety dostaliśmy tutaj odmowę. 
W tej  chwili  1 kwietnia strzelnica wirtualna już rusza.  Dzisiaj  odbyły się pierwsze próby. 
Mamy podpisane już umowy, przede wszystkim ze szkołami, ponieważ do klas chyba VIII 
bodajże, może mi podpowie Pan Peryga i klasy licealne, ponadpodstawowe mają obowiązek 
teraz kształcenia w zakresie obsługi broni. To jest teraz już takie dawne PO. Kiedyś było 
przysposobienie  obronne,  teraz  jest  coś  takiego.  Wczoraj  podpisaliśmy  porozumienia  ze 
szkołami  ponadpodstawowymi,  ponieważ  naszym obowiązkiem jest,  aby na  tej  strzelnicy 
40 godzin w miesiącu to były godziny dla szkół. Taki jest obowiązek. Poza tym kierowaliśmy 
również nasze pisma do policji, że również dysponujemy tą strzelnicą, że będzie można z tego 
korzystać. Będziemy ją również chcieli zrobić taką bardziej ogólnodostępną, czyli będą tutaj 
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mogli korzystać również mieszkańcy, to już będzie za odpłatnością jakąś niewielką, no także 
rusza to.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski: Bardzo dziękuję. Ja mam jeszcze pytanie, 
bo nie dokończyłem przepytywania z sprawozdania. Do Pani Kierownik Wydziału Funduszy 
Zewnętrznych jest informacja o złożonym wniosku do Zarządu Województwa Dolnośląskiego 
o  dofinansowanie  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą  „Budowa  ogólnodostępnej  sali 
gimnastycznej  w  Środzie  Śląskiej”  w ramach  programu rozwoju  infrastruktury  sportowej 
w Województwie Dolnośląskim. Chciałem się dowiedzieć, czy są już wyniki rozstrzygnięcia? 

Kierownik  Wydziału  Funduszy  Zewnętrznych,  Strategii  i  Transportu  Publicznego 
Katarzyna Kulesza: No właśnie przed chwilą Pan Zastępca mi powiedział, że otrzymaliśmy 
dofinansowanie w kwocie 900.000,00 zł, wnioskowaliśmy o 3.000.000,00 zł. Także nie jest to 
wynik  satysfakcjonujący,  no  ale  będziemy  się  starać  jeszcze  o  dodatkowe  środki 
w ministerstwie na ten cel. 

Burmistrz  Środy Śląskiej  Elżbieta  Czarnota:  Ja  tylko dodam,  że  (...)  Mogę,  tak  Panie 
Przewodniczący?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski: Tak, oczywiście, oczywiście. 

Burmistrz Środy Śląskiej Elżbieta Czarnota:  Że w tym roku po raz pierwszy ruszył taki 
program  połączony.  To  znaczy  jedna  część  środków  na  budowę  infrastruktury  sportowej 
przyznawana jest  przez Urząd Marszałkowski,  a  druga część środków przez Ministerstwo 
Sportu.  W  pierwszym  naborze  ogłoszonym  już  przez  Urząd  Marszałkowski  złożyliśmy 
wniosek.  Jutro  podczas  obrad Sejmiku będzie  podejmowana uchwała,  czyli  otrzymaliśmy 
900.000,00 zł. Na cały Dolny Śląsk było 15.000.000,00 zł tylko. Wniosków było złożonych 
pięciokrotnie więcej niż potrzeb. Znaleźliśmy się w tej grupie, może to nie jest kwota marzeń, 
ale cieszymy się i tutaj bardzo dziękuję współpracownikom za przygotowanie tego wniosku 
i gratuluję,  bo jest  to sukces. Teraz w terminie do 10 maja będziemy składać wniosek do 
Ministerstwa Sportu o kolejną część tych środków. I z bardzo dużym prawdopodobieństwem 
otrzymamy  tam  kolejne  900.000,00  zł.  Poza  tym  pojawił  się  jeszcze  kolejny  program, 
będziemy jutro rozmawiać i będziemy próbowali złożyć ten wniosek. No po prostu proszę 
Państwa z pewną nieśmiałością powiem, że chyba zaczynamy budowę hali sportowej przy 
szkole. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski: Bardzo dziękuję. I ostatnie moje pytanie. 
W dziale Promocja, Przedsiębiorczość, NGO, przygotowanie wniosku dotyczącego programu 
darowizny  dla  organizacji  do  Fundacji  Orlen  na  utworzenie  wielopokoleniowego  zespołu 
muzycznego. Ja bym chciał się właśnie dowiedzieć coś więcej na temat tego projektu, jeśli to 
możliwe. 

Burmistrz  Środy  Śląskiej  Elżbieta  Czarnota:  To  pisała  Pani  Katarzyna  Chicińska  ten 
wniosek, nie ma jej. Przyszła? Na zakup instrumentów, także rzeczywiście taki wniosek został 
złożony. Pan Dyrektor dopowie resztę.  

Dyrektor Domu Kultury Grzegorz Ptaszyński:  Tak, są to projekty, w których jakby też 
z Panią Katarzynę Chicińską i stowarzyszeniem bardzo mocno współpracujemy. Pojawił się 
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pomysł takiego zespołu, który będzie kształcił też młodych ludzi. Mamy świetny przykład 
przy  orkiestrze  dętej,  która  działa  i  pokazuje  talenty  dojrzałych  muzyków.  A chcemy  to 
rozszerzyć i  pokazać też,  że w tych małych naszych cudownych dzieciakach też drzemie 
talent.  No  i  właśnie  ten  projekt  po  to,  żeby  te  instrumenty  zakupić,  żeby  tak  między 
miejscowościami powstała więź i kształcić dzieci właśnie w tym kierunku, żeby byli następcy 
godni Średzkiej Orkiestry Dętej. 

Radna  Sabina  Wereszczyńska:  Dziękuję.  Ja  tylko  mam  pytanie,  bo  jak  byliśmy  przy 
funduszach zewnętrznych i tak samo podepnę się tutaj o prośbę kolegi radnego o informacje 
na temat planowanych rozpatrzeń wniosków. Chodzi mi o wniosek odnowa wsi i tam jest 
remont, rozbudowa świetlicy. Kiedy jest planowane wyniki, jakiekolwiek informacje na temat 
tych wyników? Bo wiem, że tam chyba złożony został. 

Kierownik  Wydziału  Funduszy  Zewnętrznych,  Strategii  i  Transportu  Publicznego 
Katarzyna Kulesza: Informacja ma być do końca kwietnia. 

W związku brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski 
zamknął  dyskusję  w  punkcie.  Następnie  podał  pod  głosowanie  „Sprawozdanie 
z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie w okresie od 16 lutego 2025 r. do 
15 marca 2025 r.”, które zostało przyjęte przy:
Za -15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0

Wyniki imienne: 
ZA (15)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Zdzisław Kruszelnicki, Beata Kuriata, 
Bożena Lenartowicz, Leszek Maciejewski, Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław 
Sendyka, Mirosław Skóra, Aneta Słoniowska, Zbigniew Sozański, Sabina Wereszczyńska, Anna 
Wojtasińska-Żygadło

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął punkt obrad.

Ad. 12. Wolne wnioski i informacje” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył  punkt obrad.

Burmistrz  Środy  Śląskiej  Elżbieta  Czarnota: Szanowni  Państwo,  no  to  chyba  smutny 
dzisiaj dzień. Trochę smutny, ale Proszę Państwa, dzisiaj po raz ostatni, a może nigdy nie 
mówmy, że to koniec, jest z nami Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Pani  Joanna  Sadowska,  która  już  1  kwietnia  rozpoczyna  pracę  jako  Dyrektor  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Gminie Brzeg Dolny. Chciałam Asiu bardzo podziękować Ci 
za współpracę. Pani Joanna pracowała w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej aż 9 lat. 
Bardzo  Ci  dziękuję.  Chcę  Ci  również  życzyć,  żeby  spełniły  Ci  się  wszystkie  marzenia 
zawodowe, wszystkie marzenia osobiste,  żebyś była szczęśliwa,  żebyś rozwijała skrzydła, 
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a jak będzie Ci źle w Brzegu Dolnym, drzwi są zawsze otwarte. Bardzo ci dziękuję. Będzie 
płakać. To znaczy, że dobrze jej było z nami, oczywiście.

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Sadowska: Czy coś mi się uda 
powiedzieć.  Szanowni Państwo, Pani Burmistrz,  Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, 
Pani  Sekretarz,  Panie  Skarbniku  i  wszyscy  zgromadzeni  goście,  Wysoka  Rado.  Proszę 
Państwa,  bardzo,  bardzo serdecznie dziękuję Państwu za te  9 lat  owocnej  współpracy,  za 
zaufanie, którym obdarzyliście mnie Państwo. No i chyba za takie partnerskie podejście w 
realizacji  naszych  codziennych,  trudnych  zadań.  I  z  tego  miejsca  chciałabym  również 
podziękować  wszystkim  pracownikom  Urzędu  Miejskiego,  pracownikom  jednostek 
organizacyjnych,  ale  przede  wszystkim  moim,  już  nie  moim  pracownikom  Gminnego 
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  na  czele  z  nową  już  Panią  Dyrektor.  Przepraszam.  To  nie 
zdradzę  imienia  i  nazwiska,  z  nową Panią  Dyrektor.  Ale  powiem tak,  Mariolu  bardzo ci 
dziękuję za te lata wsparcia, za otwartość, za profesjonalizm, za zaangażowanie. Przez te 9 lat  
udało nam się zrealizować wiele ciekawych projektów, które naprawdę mają wpływ na nasze 
otoczenie, na naszych mieszkańców i na rozwój naszej małej społeczności lokalnej. Dziękuję 
bardzo za wszystko i życzę Pani Burmistrz dalszego owocnego rozwoju w gminie.

Burmistrz Środy Śląskiej Elżbieta Czarnota: Dziękuję. Dziękuję, wszystkiego dobrego dla 
Ciebie  Asiu.  Trochę  ukradła  mi  scenariusz.  Proszę  Państwa  chciałam  przedstawić  od 
1 kwietnia  funkcję  Dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  w  ramach  awansu 
wewnętrznego  będzie  sprawować  Pani  Mariola  Staszczak.  Zapraszam  Panią  tutaj,  którą 
witamy kwiatami na dobry początek. Pani Mariolu, mam nadzieję, że będzie Pani realizowała 
się w tej pracy, że będzie Pani odnosiła sukcesy, będzie Pani przede wszystkim szczęśliwa 
i życzę Pani wszystkiego najlepszego. 

Zastępca  Dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej Mariola  Staszczak: 
Dziękuję  bardzo.  Ja  może  tak  pokrótce.  Szanowni  Państwo,  chciałam  przede  wszystkim 
podziękować za te 9 lat Asi, bo to tak my się już żegnamy od zeszłego tygodnia i może nie 
będę za bardzo tak już tutaj wnikać, jak to jest trudne w sumie. Ale chciałam podziękować za 
zaufanie, za te wsparcie dotychczasowe. Nie była to łatwa decyzja dla mnie, aczkolwiek jest 
to dla mnie wielki zaszczyt proszę Państwa, też wielka odpowiedzialność oczywiście, móc 
objąć  to  stanowisko,  tak,  Dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie 
Śląskiej.  Jestem z GOPS-em związana od 2012 roku,  więc już na przestrzeni  tych 13 lat 
współpracowałam  przez  9  tutaj  z  Panią  Joanną  Sadowską.  Myślę,  że  to  była  owocna 
współpraca. Cóż, mogę z tego miejsca tylko Państwa zapewnić, że dołożę wszelkich starań, 
żeby kontynuować i rozwijać działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dziękuję 
jeszcze raz za zaufanie.

Burmistrz Środy Śląskiej Elżbieta Czarnota: Trochę musiałam namówić Panią Mariolę, ale 
bardzo się cieszę, że się zdecydowała. Dziękuję jeszcze raz. Wszystkiego dobrego. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski: 
przypomniał, że Państwo Radni  otrzymali informację o sesji Rady Powiatu, która odbędzie 
się w dniu 27 marca 2025 r. o godz. 14.00. Panie z Biura Rady rozdawały druki do złożenia 
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